
 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Dnia 6.12.2024r. 

 

Rada Gminy Istebna 

Radni-Sesja 

Protokół XI/2024 

XI Sesja Rady Gminy w dniu 28 listopada 2024 

Obrady rozpoczęto 28 listopada 2024 o godz. 14:00, a zakończono o godz. 15:16 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Magdalena Gazur 

2. Damian Izba 

3. Barbara Kubas 

4. Hubert Kukuczka 

5. Elżbieta Legierska 

6. Piotr Lipowski 

7. Kazimierz Łacek 

8. Ewa  Macoszek-Dragon 

9. Władysław Małyjurek 

10. Bartłomiej Mucha 

11. Magdalena Mucha 

12. Agnieszka Sikora 

13. Zbigniew Wałach 

14. Jadwiga Waszut 

  

  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

 Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dzień dobry. Przewodnicząca Rady Gminy Istebna informuje, że obrady Rady Gminy są transmitowane i 

utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Zarejestrowane w czasie obrad informacje 

są publicznie dostępne, nie ma możliwości ich usuwania lub cenzurowania. Dlatego należy zwrócić 

szczególną uwagę na treść wypowiedzi, ponieważ istnieje możliwość naruszenia dóbr osobistych, np. 

poprzez ujawnienie danych osób fizycznych nie uczestniczących w obradach. Szczegółowe informacje 

dotyczące przetwarzania danych osobowych dostępne są na sali obrad oraz na stronie internetowej 

www.istebna.eu, w zakładce 'Ochrona danych osobowych'. Otwieram XI sesję Rady Gminy Istebna. Na 

naszym posiedzeniu witam wójta gminy Istebna Stanisława Legierskiego.  
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Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dzień dobry, witam serdecznie.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Panią sekretarz Grażynę Szalbot. Panią skarbnik Bronisławę Fiedor, wszystkich Kierowników działów 

merytorycznych Urzędu Gminy, sołtysa wsi Koniaków, Jana Gazura, panią dyrektor Gminnego Ośrodka 

Kultury Łucję Dusek, panią mecenas Angelikę Lis, pracowników biura Rady. Witam serdecznie wszystkie 

Panie i Panów Radnych. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że jest obecnych 13 radnych, a więc 

wszystkie podejmowane przez nas uchwały mają moc prawną. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

W punkcie 2 mamy przedstawienie porządku obrad. Czy Radni wnoszą jakieś uwagi do porządku obrad? 

Nie widzę, tak więc przystępujemy do realizacji porządku obrad. Przechodzimy do punktu 3. 

  

3. Przyjęcie protokołu z IX i X sesji Rady Gminy Istebna. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Przyjęcie protokołu z IX i X sesji Rady Gminy Istebna. Informuje, że nie wpłynęły żadne uwagi, tak więc 

protokoły zostają przyjęte. Przechodzimy do punktu 4. 

  

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

Sprawozdanie z działalności wójta w okresie międzysesyjnym. To sprawozdanie otrzymaliście Radni na 

swoje urządzenia. Czy są jakieś pytania do tego sprawozdania? Nie widzę. Dziękujemy za przedstawienie i 

przygotowanie sprawozdania. Przechodzimy do kolejnego punktu, 5. 

  

5. Podjęcie uchwał: 

  

 a) Podjęcie uchwały w sprawie Programu Współpracy na rok 2025 Gminy Istebna z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 2 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 Podjęcie uchwał. I tak, w podpunkcie a) mamy podjęcie uchwały w sprawie programu współpracy na rok 

2025 gminy Istebna z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 2 

ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. Bardzo 

proszę, pani przewodnicząca Jadwiga Waszut.  
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Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. Witam wszystkich. Uchwała ta ma na celu wyznaczenie programu 

współpracy między urzędem gminy, a organizacjami pozarządowymi. Na komisji pani Elżbieta Prządka 

omówiła wszystkie programy jakie są przewidziane. Odpowiedziała też na zadane pytania w celu 

finansowania tych organizacji. Dziękuję bardzo.  

 

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Czy Radni macie jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Przystępujemy do głosowania. Proszę 

Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za podjęciem uchwały, przy 1 radnym 

nieobecnym. Przechodzimy do podpunktu b. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie Programu Współpracy na rok 2025 Gminy Istebna z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami, o których mowa w art. 2 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/55/2024 

  

 b) Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Bardzo 

proszę, pani przewodnicząca Jadwiga Waszut.  
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Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Zmiana ta dotyczy podniesienia opłat za wywóz nieczystości. Od trzech lat te stawki 

były niezmieniane. Niestety koszty idą do góry i na propozycję podniesienia opłat z 24 zł na 29 zł radni, 

przy jednym głosie wstrzymującym się, pozytywnie zaopiniowali tą propozycję. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj tylko dodam, że 29 zł to jest za opłata za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi segregowanymi. Jeżeli mieszkańcy nie segregują, to ta stawka jest czterokrotnie większa, 

tak że no to jest taka kara, pouczenie za to, żeby się jednak uczyć i segregować śmieci. Czy Radni macie 

jeszcze tutaj w tej kwestii jakieś pytania? Nie widzę. Bardzo proszę przystępujemy do głosowania. 

Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za podjęciem uchwały, przy jednym nieobecnym. Przechodzimy do 

podpunktu c. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/56/2024 

  

 c) Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z 
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dochodów własnych nie pochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Bardzo proszę, pani przewodnicząca Jadwiga Waszut.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Pomimo wzrostu opłat za odpady ta kwota jest niewystarczająca w stosunku do tego co 

gmina musi zapłacić. Tu była potrzebna uchwała w celu pokrycia tych kosztów i radni jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali tą uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy radni mają jeszcze w tym podpunkcie do tej uchwały jakieś pytania? Bardzo proszę, 

radny Władysław Małyjurek. Przepraszam, Panie Radny, bardzo proszę do mikrofonu. To jest istotne, żeby 

nas mieszkańcy słyszeli.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, Pani Przewodnicząca . Tu mi się wydaje, trzeba jeszcze nadmienić, żeby dofinansować cały 

koszt śmieci, no to gdzieś, jak gmina musi wygospodarować ponad 300 000 złotych, żeby się to wszystko 

zamknęło, tak że taka suma będzie potrzebna jeszcze na dofinansowanie. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo za uzupełnienie. Czy Radni macie jeszcze jakieś pytania? Nie widzę. Bardzo proszę, 

przystępujemy do głosowania. Proszę Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za 

podjęciem uchwały, przy jednym radnym nieobecnym. Przechodzimy do podpunktu d. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

- Władysław Małyjurek 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami 

komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 
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NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/57/2024 

  

 d) Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. Bardzo proszę, Pani Przewodnicząca.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. W tej uchwale mowa jest o nabyciu nieruchomości położonej we wsi Istebna Wilcze. 

Sąsiaduje ona z ujęciem wody, w celu rozbudowy tego ujęcia w przyszłości, radni jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali tą uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy Radni mają jeszcze jakieś pytania w tej kwestii? Nie widzę. Bardzo proszę, 

przystępujemy do głosowania. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za podjęciem uchwały, przy jednym 

radnym nieobecnym. Przechodzimy do kolejnego podpunktu E. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/58/2024 
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 e) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IX/45/2024 Rady Gminy Istebna z 

dnia 31 października 2024 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2025 oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Gminy Istebna z dnia 31 października 2024 roku, w 

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na rok 2025 oraz wprowadzenia 

zwolnień od tego podatku. Bardzo proszę, Pani Przewodnicząca, zanim udzielę Pani głosu, chciałam 

powitać mecenasa pana Tomasza Szkaradnika, który dzisiaj dołączył do nas na naszą sesję. Bardzo proszę, 

Pani Przewodnicząca.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj chodzi o doprecyzowanie punktu, co zostało już przez pracowników urzędu 

zrobione. Tam chodzi o to, żeby mieszkańcy jeszcze więcej skorzystali przy płaceniu podatków i też radni 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali tą uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś pytania w tej kwestii? Nie widzę. Bardzo proszę przystępujemy do 

głosowania. Proszę Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za podjęciem uchwały, 

przy 1 radnym nieobecnym. Przechodzimy do kolejnego podpunktu F. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr IX/45/2024 Rady Gminy Istebna z dnia 

31 października 2024 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na rok 2025 oraz wprowadzenia zwolnień od tego podatku 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/59/2024 
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 f) Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Istebna i nadania 

jej statutu. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy Istebna i nadania jej statutu. Bardzo 

proszę, Pani Przewodnicząca.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ta uchwała jest autopoprawką. Statut powołania Młodzieżowej Rady Gminy był już 

dyskutowany na poprzednich komisjach i sesji. Po całkowitym zapoznaniu się z tym projektem, radni 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali statut powołania Młodzieżowej Rady Gminy. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Tutaj autopoprawka była spowodowana literówkami, które zostały poprawione i 

wprowadzone do tej uchwały. Tak jak już Pani Przewodnicząca powiedziała, dyskutowaliśmy na dwóch 

poprzednich komisjach w tej sprawie i wspólnymi siłami staraliśmy się jakoś ten statut stworzyć, żeby 

można było go uchwalić. Bardzo proszę, przechodzimy do głosowania. Proszę Radnych o głosowanie. 

Proszę radnego Władysława o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 12 radnych jest za, przy 1 

wstrzymującym się i 1 nieobecnym radnym. Przechodzimy do kolejnego podpunktu G. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały z autopoprawką w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Gminy 

Istebna i nadania jej statutu. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Bartłomiej Mucha, Magdalena Mucha, 

Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Władysław Małyjurek 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 
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Uchwała nr XI/60/2024 

  

 g) Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. Bardzo proszę, panią 

przewodniczącą Agnieszkę Sikorę o przybliżenie tej uchwały.  

 

Agnieszka Sikora - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dzień dobry. Do Rady Gminy wpłynął wniosek mieszkańca Koniakowa w sprawie rozpoczęcia remontu 

drogi, zamkniętego odcinka drogi Deje - Bryje. Wniosek został przekierowany według właściwości do 

rozpatrzenia przez pana wójta. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Informuję, że tutaj pozytywnie ten wniosek został zaopiniowany przez komisję i według 

właściwości przekazany do wójta. Bardzo proszę o podjęcie[…] Przechodzimy do głosowania. Proszę 

Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za, przy 1 radnym nieobecnym. 

Przechodzimy do kolejnego podpunktu h. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/61/2024 

  

 h) Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. Bardzo proszę, pani 

przewodnicząca Agnieszka Sikora.  
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Agnieszka Sikora - Radna Rady Gminy Istebna 

- Do rady wpłynął wniosek mieszkańców Jaworzynki w sprawie remontu schodów przy ośrodku zdrowia. 

Też wniosek został przekierowany według właściwości do pana wójta. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Pozytywnie został ten wniosek zaopiniowany przez obie komisje. Przechodzimy do 

głosowania. Proszę Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za podjęciem uchwały, 

przy 1 radnym nieobecnym. Przechodzimy do kolejnego podpunktu i. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/62/2024 

  

 i) Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. Bardzo proszę, panią 

przewodniczącą Agnieszkę Sikorę.  

 

Agnieszka Sikora - Radna Rady Gminy Istebna 

- Do Rady Gminy wpłynął wniosek w sprawie przejęcia odcinka drogi na Zimnej Wodzie w Koniakowie i też 

wniosek został przekazany do rozpatrzenia przez pana wójta.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Przechodzimy do głosowania. Proszę Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 

radnych jest za podjęciem uchwały, przy 1 nieobecnym. Kolejny podpunkt j. 
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Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/63/2024 

  

 j) Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie przekazania wniosku według właściwości. Bardzo proszę, Panią 

Przewodniczącą Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o przybliżenie punktu.  

 

Agnieszka Sikora - Radna Rady Gminy Istebna 

- Do Rady wpłynął wniosek Stowarzyszenia Istebna w sprawie zmiany sposobu rozliczeń swoich funduszy. 

Został on przekierowany do rozpatrzenia przez pana wójta. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania w tej sprawie? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania. 

Proszę Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za, przy 1 nieobecnym. 

Przechodzimy do podpunktu K. 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały  w sprawie przekazania wniosku według właściwości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 
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ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/64/2024 

  

 k) Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Istebna na lata 2024 - 2030. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały, w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

gminy Istebna na lata 2024-2030. Bardzo proszę, pani przewodnicząca Jadwiga Waszut.  

  

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ten punkt omówiła szczegółowo pani skarbnik, pani Bronisława Fiedor. Przy okazji 

odpowiadając na pytania radnych. Przy 1 głosie wstrzymującym się Radni pozytywnie zaopiniowali tą 

uchwałę. Dziękuję.  

  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Bardzo proszę radny Piotr Lipowski prosi o głos.  

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dzień dobry wszystkim. Dziękuję za głos. W tym punkcie miałem parę takich niejasności. Zadałem parę 

pytań panu kierownikowi, na które dostałem szczegółową odpowiedź, tak że za to bardzo dziękuję. 

Jeszcze poprosiłem o dokumentację tej inwestycji, na którą czekam i mam nadzieję, że ją dostanę. Tyle w 

tym temacie. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Bardzo proszę, oddaję głos Panu Kierownikowi.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Witam serdecznie Państwa. Tak jak mówiłem, można podejść po sesji. Ja to mam skserowane, więc jest 

to gotowe. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania, sprawy w tym podpunkcie k? Nie widzę. Przechodzimy do 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

głosowania. Proszę Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za podjęciem uchwały, 

przy 1 nieobecnym. Przechodzimy do kolejnego podpunktu l. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

- Piotr Lipowski 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Istebna na lata 2024 - 2030. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/65/2024 

  

 l) Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2024. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu gminy Istebna na rok 2024. Bardzo proszę, pani 

przewodnicząca Jadwiga.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Również w tym punkcie pani skarbnik, pani Bronisława Fiedor szczegółowo omówiła 

wszystkie składowe. Po odpowiedziach na pytania radnych, Radni jednogłośnie zaopiniowali pozytywnie 

tą uchwałę. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze jakieś pytania w tym podpunkcie? Nie widzę. Przechodzimy do 

głosowania. Proszę Radnych o głosowanie. Dziękuję. Informuję, że 13 radnych jest za, przy 1 nieobecnym. 

Wyczerpaliśmy punkt 5, w którym mieliśmy uchwały. Przechodzimy do punktu 6. 

W dyskusji wzięli udział: 
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- Jadwiga Waszut 

  

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Istebna na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Magdalena Gazur, Damian Izba, Barbara Kubas, Elżbieta Legierska, Piotr Lipowski, 

Kazimierz Łacek, Ewa  Macoszek-Dragon, Władysław Małyjurek, Bartłomiej Mucha, 

Magdalena Mucha, Agnieszka Sikora, Zbigniew Wałach, Jadwiga Waszut 

NIEOBECNI (1) 

Hubert Kukuczka 

Uchwała nr XI/66/2024 

  

6. Informacja Przewodniczącego Komisji ze wspólnego posiedzenia Stałych Komisji 

Rady Gminy Istebna. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Informacja przewodniczącego komisji ze wspólnego posiedzenia stałych komisji Rady Gminy Istebna. 

Bardzo proszę, pani przewodnicząca Jadwiga Waszut.  

 

Jadwiga Waszut - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Na komisji było omówione wiele różnych spraw, między innymi była propozycja pani 

przewodniczącej Rady Gminy, pani Magdaleny Mucha, aby rok 2025 był ogłoszony rokiem osób z 

niepełnosprawnościami. Jest ich wiele w naszej gminie, dotyczy to też również dzieci, co też jest takim 

problemem palącym i trzeba by to było wziąć pod uwagę. Była omówiona sprawa uszkodzonej drogi po 

powodzi, skarpy na Kubalonce, gdzie na przystanku podmyły, no po ostatnich deszczach została podmyta 

ta zatoczka na autobusy i inne samochody. Jest to tam niebezpieczne. Była prośba radnego z Jaworzynki o 

zainstalowanie lampy na cmentarzu w Jaworzynce oraz pojawiła się prośba o obcięcie gałęzi na tym 

cmentarzu, ale kolejny radny z Jaworzynki już się uporał z tym problemem wcześniej, tak że[…] Ogromna 

prośba do wszystkich mieszkańców, tych, którzy nas słuchają, tych, którzy nas nie słuchają, o 

niewypuszczanie wolno psów. Coraz więcej przypadków pogryzienia dzieci, dorosłych, czy tam 

atakowanie przez psów, pomimo to, że może ten pies nie ugryzie, ale jak on jest wolno puszczony, dzieci 

idą ze szkoły, jest coraz szybciej ciemno, dzieci się boją, tak że bardzo prosimy. Ten apel już był 

zamieszczany w gazetce 'Trójwieś', ale ponawiamy tą prośbę do mieszkańców, żeby jednak się przychylili 

do tego i te swoje pupile gdzieś tam trzymali tak, żeby nie zagrażały innym. Na komisji gościła u nas 

laureatka Srebrnej Cieszynianki za rok 2024 rok. Pani z Jaworzynki bardzo chciała nam podziękować za 
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nominację, za to w ogóle, że ktoś pomyślał o niej, tak że było też to miłe dla nas. Były omówione projekty 

remontu dróg. Była też poruszona sprawa, jak będzie remontowana droga we wsi Jaworzynka Jasie. Pan 

wójt też zaproponował, że jest możliwość wzięcia udziału w takich radach budowy. Kto chce, 

odpowiednio wcześniej pytać o to, kiedy takie posiedzenia są i można uczestniczyć w takich 

posiedzeniach. Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, Pani Przewodniczącej. Ja tutaj jeszcze dodam, że było również wspólne posiedzenie komisji w 

sprawie audytu krajobrazowego i tutaj wspólnie z pracownikami gminy, konkretnie z panią Moniką 

Kukuczką, sporządzona została opinia tutaj, która, opinia z gminy Istebna, która wpłynęła do 

województwa śląskiego w sprawie tego audytu i uwag ewentualnych, jakie tutaj byśmy mieli w tej 

sprawie, tak że była też to taka dosyć obszerna i intensywna komisja, ale mam nadzieję, że przyniesie coś 

dobrego i na tej komisji również byli obecni mieszkańcy wsi Istebna, którzy również z takimi obawami, co 

do tego audytu kierowali swoje zapytania tutaj w stronę urzędu i radnych, tak że czy jeszcze Radni macie 

jakieś pytania lub uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do kolejnego punktu 7. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Jadwiga Waszut 

  

7. Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Interpelacje, wnioski i zapytania radnych. Informuję, że wpłynęła interpelacja radnego Bartłomieja 

Muchy, wpłynęła interpelacja radnej Barbary Kubas, wpłynęły dwie interpelacje radnej Barbary Kubas i 

interpelacja radnej Ewy Macoszek-Dragon. Na naszych urządzeniach i również oficjalnie na stronie Rady 

Gminy Istebna w zakładkach 'Interpelacje i zapytania' jest przedstawiona treść tych interpelacji i 

odpowiedzi jakie zostały uzyskane, tak że tutaj radni się interesują, działają, pytają, tak że bardzo dobrze. 

Czy macie jeszcze Radni tutaj w tym punkcie jakieś pytania lub uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do 

kolejnego punktu, 8 . 

  

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Sprawy bieżące, wolne wnioski i informacje. Informuję, jak zawsze przy sesji, że wszystkie sprawy czy 

poprzez interpelacje, czy poprzez omawianie na komisji już rozpoczynają swoją procedurę, tak że 

wszystkie takie bieżące sprawy, z którymi przychodzicie, one już, gdzieś ta procedura trwa, ale wiadomo, 

że zawsze coś jeszcze w międzyczasie może wyskoczyć i mieszkańcy jeszcze o coś się dopytują. Proszę o 

zgłaszanie się do dyskusji na swoich urządzeniach i w miarę możliwości tutaj wójt, jeżeli będą takie 

pytania, będzie udzielał odpowiedzi lub też poprzez pracowników merytorycznych danych działów, tak że 

już widzę radny Władysław Małyjurek zgłasza się do dyskusji. Bardzo proszę, udzielam Panu głosu.  
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Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Ja mam pytanie do pana kierownika Mirka. Na komisji się pytałem, właśnie chodzi mi o działkę 

na Trójstyku, to jest działka gminna tam jeszcze i jak ona tam wygląda, czy można ją zagospodarować? Czy 

na jakich zasadach ona tam się kształtuje? Dziękuję.  

 

-  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Tutaj jeszcze taka sugestia też wcześniej była z nadzoru prawnego, że jednak proszę do wójta 

kierować pytania i wójt odpowiada lub też kieruje konkretnego pracownika, który udzieli nam 

odpowiedzi, tak że Panie Wójcie możemy prosić ewentualnie o odpowiedź czy też wskazanie osoby, która 

mogłaby nam udzielić odpowiedzi.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. Pan kierownik. Panie Kierowniku, proszę.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Jeszcze raz witam serdecznie. Działka zgodnie ze studiem jest działką rolną, więc na dzień dzisiejszy, jak 

będzie nowy plan, również będzie działką rolną. Dziękuję.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze takie jedno pytanie, Panie Wójcie. Czy na takiej działce, bo chodzi mi właśnie, czy na tej działce 

można by tam postawić jakieś stoiska, ze trzy stoiska, które by można było udostępnić mieszkańcom do 

takiego handlu z naszymi po prostu regionalnymi wyrobami?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję, panie Władysławie. Tutaj też poproszę Pana Kierownika. Według mojej wiedzy, ale ona może 

być niekompletna, nie, ale Panie Kierowniku, proszę bardzo.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Witam jeszcze raz, więc jeżeli jest działka rolna, no to wiemy, że na takiej działce niestety, ale jeżeli 

chodzi o zabudowę czy budowę czegoś, nie ma takiej możliwości. Dziękuję.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Proszę radna Magdalena Gazur.  
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Magdalena Gazur - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dzień dobry wszystkim. Dziękuję za głos. Ja mam pytanie dotyczące tutaj tego budynku, gdzie ten piec 

się zepsuł. Ten nieogrzewany budynek i tam po pierwsze słyszałam takie głosy też od mieszkańców, że czy 

była możliwość wymiany na jakiś piec inny, może używany, żeby dogrzać chociaż trochę ten budynek? 

Drugie pytanie to jest, bo tam było spotkanie, my tam byliśmy z panią przewodniczącą Rady, z 

mieszkańcami i tam były ustalenia, że będą zwolnienia z czynszu i części tam opłat za CO. Chciałam się 

zapytać, czy była jakaś umowa między tymi mieszkańcami spisana? Czy to były tylko ustne ustalenia? 

Dziękuję.  

 

Przewodniczący Stanisław Legierski 

- Dziękuję bardzo, Pani Radnej. Panie Kierowniku, proszę bardzo, pan Mirosław Książczyk.  

 

Mirosław Książczyk - Kierownik Referatu Usług Komunalnych 

- Dziękuję za udzielenie głosu. Witam wszystkich zgromadzonych tutaj na spotkaniu. Przede wszystkim 

odnośnie pieca rezerwowego, sytuacja wygląda w ten sposób, że montaż nowego jakiegoś , znaczy nie 

nowego, ale używanego pieca jest nieopłacalny nie tylko ze względów dla gminy Istebna, gdzie 

pogrążylibyśmy się w kosztach. Z drugiej strony żaden z wykonawców nie był w stanie dać gwarancji na 

taki montaż takiego pieca, więc mijało się to kompletnie z celem, więc też z drugiej strony montaż 

słabego pieca powiedzmy, że 25 kW i tak by nie przyniósł efektu, jeżeli chodzi o ogrzewanie, ponieważ nie 

byłby w stanie uciągnąć tak dużej instalacji, więc tutaj koniecznym jest jednak zachowanie tej mocy, która 

jest obecnie na budynku, więc tutaj mam nadzieję, że to też w niedługim czasie już będzie, uda się 

ogarnąć całą tą sprawę. Odnośnie zwolnienia z czynszu, tutaj też było porozumienie z mieszkańcami, że 

będziemy tworzyć takie porozumienia, które będą zawierane z mieszkańcami. Już z panią mecenas mamy 

ustalone wszelkie pisma. Wszystko będziemy dogrywać w najbliższych tygodniach, więc mieszkańcy już za 

niedługo będą podpisywać odpowiednie porozumienia. Dziękuję z mojej strony.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, Panie Kierowniku za wyjaśnienie. Czy macie jeszcze Radni jakieś bieżące sprawy i 

kwestie do poruszenia? Bardzo proszę sołtys wsi Koniaków, Jan Gazur.  

 

Jan Gazur - Sołtys wsi Koniaków 

- Dzień dobry. Dziękuję bardzo. Ja tutaj tą drogą chcę się zwrócić do kierowców, którzy systematycznie w 

Koniakowie pod cmentarzem, pod murem parkują. Tutaj jest to prośba odśnieżających, jak również innych 

użytkowników, aby w trakcie odśnieżania pod murem cmentarza nie parkować. Jest tak, że sypie, 

odśnieżający drogę zrobi, samochody odjadą i zostaje na długości 20 metrów wał śniegu i ze względów 

bezpieczeństwa i też ze względu tego, że ludzie tutaj stale na ten temat jednak uwagi wnoszą i jest to 

prośba do tych, którzy jakoś nie reagują na te sugestie, by tam nie parkować w tym czasie, kiedy jest 

odśnieżanie. Sprawa druga, też jeśli chodzi o odśnieżanie i tutaj zwracam się do kierowców, którzy 

odśnieżają drogę 943, aby na odcinku przystanków Szańce i Dachtony zwolnić. Zwolnić dlaczego? Cały 

śnieg z drogi, te przystanki są bardzo blisko, jeżeli jest wrzucony śnieg do przystanku, to ten przystanek 
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przynajmniej przez jakiś czas jest nie do użytku. Ludzie stoją z jednej strony przystanku, z drugiej strony. 

Myślę, że to również ze względów i bezpieczeństwa i ze względu też na to, że ten śnieg, jaki jest wiadomo, 

wrzucony do przystanku na drewno. To drewno ulega szybkiej, szybszej bym powiedział, szybciej się 

psuje, tak że te dwie sprawy dla mnie są w tej chwili bardzo ważne. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, Panu Sołtysowi. Proszę radny Władysław Małyjurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Panie Wójcie, chciałem zapytać, kto w tej chwili jest odpowiedzialny za uruchomienie 

odśnieżania? Kto wydaje dyspozycję wykonawcom? Takie pierwsze pytanie.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Jest jeszcze jakieś następne?  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- To proszę może Pan wszystkie pytania i wtedy na bieżąco.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze na jakiej podstawie się decyduje, czy na grubości pokrywy śnieżnej jaka jest w danym miejscu, 

czy jak to wygląda? Dziękuję.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, panu radnemu, panu Władysławowi. Panie kierowniku?  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Więc jeżeli chodzi, bo mówimy o odśnieżaniu oczywiście dróg gminnych, tak? Więc jeżeli chodzi o 

dyspozycje, no to zawsze wydaje pracownik merytorycznie odpowiedzialny. W tym przypadku mamy 

dwóch pracowników w naszym urzędzie. Jeżeli chodzi o grubość czy kiedy mają jechać, no to tak jak już 

było wielokrotnie kiedyś mówione, czy nawet teraz, zależy to głównie od pokrywy śniegowej jaka jest 

zalegana na przykład na danym przysiółku, czy na danym odcinku dróg, bo inaczej mamy, ja strzelam 

teraz, w centrum Istebnej, inaczej mamy na Tynioku, inaczej mamy na Bystrym i w każdym innym miejscu, 

czy mówimy też na przykład o Pietraszonce, więc tutaj decydują o wyjeździe pracownicy Urzędu Gminy 

Istebna. Dziękuję.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze jedno, Panie Kierowniku, pytanie, a w razie oblodzeń, jak wygląda sprawa w razie oblodzeń?  
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Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska  

- Jeżeli mówimy o oblodzeniach, no to wtedy jest już inaczej. Sytuacja wygląda tak, że głównie mamy 

oblodzenia na całym terenie, więc jeżeli to tak występuje, no to wtedy są już wszystkie siły wyruszone do 

posypywania. Dziękuję.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Ja jeszcze może uzupełnię, panie Władysławie, mogą się też zdarzyć oblodzenia takie lokalne, bo u nas 

się to też zdarza, więc tutaj też prośba czy do Państwa Radnych, czy do mieszkańców o zgłoszenie, bo to 

zazwyczaj są godziny nocne, więc wtedy ta dyspozycja też będzie, natomiast tutaj nie uruchamiamy 

wtedy całej akcji uszraniania dróg, no bo nie ma takiej potrzeby na przykład w tej części sołectwa czy w 

ogóle gminy, tak że tutaj też apel o czujność, ale też i takie rozważne podejście, bo też się zdarzały, w 

sumie jeszcze zimy nie mamy, patrząc za okno to już w ogóle, ale był opad, no i już się zaczęły telefony, a 

śniegu było wszędzie. Też mieszkam w takim w miarę trudnym terenie, jeżeli chodzi o jazdę, no ale co się 

później okazywało, że większość, że to nie tylko drogowców zaskakuje zima, ale nas użytkowników, patrz 

kierowców dysponujących pojazdami i kierujących nimi też zaskakuje zima i niewymienione opony lub 

opony pozostawiające wiele do życzenia sprawiały niejednemu problem. Z kolei dla porównania inny 

wyjechał, nie mówimy tutaj o napędach, więc to są też takie rzeczy, na które też powinniśmy zwracać 

uwagę i tak jak było do tej pory realizowane, że będą, są te godziny takie, gdzie ten sprzęt będzie 

wyjeżdżał, natomiast no na pewno jak jest opad, no to tutaj trzeba odczekać. Zresztą to gdzieś tam każdy 

już wie, bo to nie jest pierwszy rok. Zobaczymy jaka ta zima będzie, ale mówię, te pierwsze opady 

pokazały, że co niektórzy dopiero się obudzili, że trzeba coś zrobić ze swoim samochodem, patrz 

wymienić opony, ale oczywiście były też sytuacje, gdzie było ślisko, natomiast ciężko było zrozumieć tych, 

którzy też nie dostosowali prędkości do obowiązujących warunków. Wiem o czym mówię, bo jechałem za 

jednym z użytkowników drogą przez Zaolzie, no co z tego, że ta droga jest równa, skoro on tam jechał, ja 

jechałem 40, no śmignął koło mnie, czyli miał co najmniej 60, no i za 200 metrów już był w rowie. Tutaj 

nawet ciężko pewne rzeczy tłumaczyć. Oczywiście wszyscy się musimy przestawić. Jednego to kosztuje 

więcej, innego trochę rozwagi, natomiast tak jak mówię, z tym się borykamy, ale to, co tutaj było 

powiedziane, są pracownicy merytoryczni i tutaj będą decydować, ale to nie na zasadzie widzi mi się, 

tylko jeżeli będzie potrzeba, to będziemy się starać, żeby te drogi były przejezdne. Dziękuję bardzo.  

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze mogę, jeszcze jedno pytanie. Czy można to podać imionami i nazwiskami, którzy ci pracownicy, 

za to odpowiadają? Czy to nie ma złamania RODO?  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Inaczej, ja już tu dzisiaj korespondowałem z panem radnym, z panem Piotrem, więc w przyszłym 

tygodniu będzie taka lista na naszej stronie oraz w gazetce, kto, który przysiółek jak gdyby odśnieżać, 

również będą pracownicy wymienieni z imienia, nazwiska oraz podane telefony komórkowe do tych 

pracowników. Inaczej, bierze to zawsze wójt na klatę, ale pracownicy są od tego, żeby go w tym odciążyć i 

żeby te zgłoszenia nie trafiały do wójta, tylko do odpowiednich pracowników. Dziękuję.  
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ad vocem radny Kazimierz Łacek.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Witam wszystkich. Panie Wójcie, zgadzam się z Panem, że brak pokory, 

odpowiedzialności, opony, warunki, szybkość, to wszystko jest, kumulacja, tylko brakuje nam jednego, 

żeby był obowiązek założenia opon zimowych w Polsce, w całej Polsce, bo to, myślę, wielu ludziom by 

uratowało życie, zdrowie. Nasi sąsiedzi to mają. Czesi, Słowacji, Austriacy, tam jest obowiązek i nie ma 

tego problemu, ale wracając jeszcze do tematu, mam pytanie, Panie Wójcie, czy przy oblodzeniach 

właśnie posypywanie dróg odbywa się wszystkich, czy tylko dróg, które są pierwszej kategorii?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Kierowniku, proszę.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- Powiem tak, to już jest od zawsze, zawsze jest dróg te, które należy uszorstnić czy to są drogi kategorii 

pierwszej, czy drugiej, telefony od mieszkańców i zawsze jedziemy, i zawsze po naszemu sypiemy. Czyli to 

nie jest czy pierwsza, czy druga, wszyscy są traktowani jednakowo. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Proszę ad vocem radna Ewa Macoszek-Dragon.  

 

Ewa Macoszek-Dragon - Radna Rady Gminy Istebna 

- Dzień dobry. Witam wszystkich bardzo serdecznie. Dziękuję za udzielenie głosu. Ja wiem, że byłaby już 

poruszana na komisji sprawa takich, tych trudnych odcinków i prośba również od mieszkańców o to, żeby 

w tych trudnych miejscach składować jakiś materiał, szlakę, cokolwiek, co można byłoby ewentualnie móc 

podsypać czy ułatwić trochę mieszkańcom. Wiemy, że też piece są wymieniane, więc za bardzo nie mamy 

czym sypać, więc jakby była taka możliwość, będę wdzięczna.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo za ten głos.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Tutaj oczywiście, dziękuję Pani Przewodnicząca, przepraszam, że poza  tym, ale chcę zaraz Pani Radnej 

odpowiedzieć. Dziękujemy za tą uwagę. Zapiszemy to. Było też takie zdarzenie z zeszłego roku, że w tych 

mauserach, no później już ku wiośnie było wszystko, łącznie też z takimi gryzoniami, ale to tak mówię, no 

coś będziemy, coś będziemy myśleć, zobaczymy. Panie Kierowniku, proszę.  
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Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska  

- Inaczej tutaj, tak jak pan wójt już powiedział, mausery czy pojemniki na jakieś tam środki uszorstniające, 

to jest czasami problem, bo no niestety na wiosnę później jest wszystko tam w tych pojemnikach. 

Niekoniecznie czasami ludzie, nie mówię o wszystkich, ale tak brzydko powiem wolą zadzwonić do gminy, 

przyjedźcie, posypcie, chociaż byłyby pojemniki, bo też były takie przypadki, więc czasami to już jak jest 

jeden telefon, no to czasami jadą pracownicy, czy jest jak gdyby no uzasadnione, no to odśnieżamy, więc 

w tym przypadku na dzień dzisiejszy pójdziemy w tym kierunku. Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Proszę radny Piotr Lipowski.  

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. Tu mnie pani Ewa trochę uprzedziła z tym pytaniem. Chodzi o tą 

szlakę tam na Pietraszonce. Mamy takie też dwa, newralgiczne, ale to nie musi być w mauserach, tylko po 

prostu wysypać. Ja chciałem zapytać czy to mamy zgłosić wykonawcy, czy po prostu poprzez gminę, czy 

bezpośrednio do wykonawcy, żeby to tam po prostu wysypał? Dziękuję bardzo.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję, Panu Radnemu. Panie Kierowniku, proszę.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska - Jak Pan 

podejdzie po naszej sesji, to sobie to po prostu obgadamy, dobrze? Dziękuję.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Proszę, radny Władysław Małyiurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze będę dalej ten drążył temat tego Trójstyku, bo chodzi tutaj ta działka rolna, tak, ale nie wiem, 

Panie Wójcie, na takiej działce rolnej, chodzi o takie stoisko postawione bez fundamentów, bez niczego. 

Czy to wymaga zgody jakichś architekta, czy na jakiej zasadzie? Podejmuję ten temat, Panie Wójcie, 

chodzi mi o właśnie na tym spotkaniu w Jaworzynce, nie, coś my ostatni raz było i tam pan [dźwięk 

zanonimizowany] mnie tak troszeczkę natknął, bo bardzo fajnie przygotował tam, po prostu wzorcowo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Panie Radny, bardzo prosimy o nie posługiwanie się imionami, nazwiskami osób, które nie są tutaj 

obecne na sali.  
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Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Bo mi się wydaje, że tam, nie wiem, jak tam Państwo byli, tam praktycznie, jeżeli jest sezon letni, tam 

jest weekend, tam pielgrzymki idą i spotkałem się tam, że ktoś by chciał coś zjeść, że by chciał coś kupić. 

Mi się wydaje, że jeżeli postawienie bez fundamentów takich po prostu jakichś straganów. Chyba by to 

nie było sprzeczne z prawem, a jednak mi się wydaje, że miejscowi tutaj ludzie, którzy prowadzą swoją 

działalność gospodarczą, bardzo by na tym skorzystali tam.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Panie Kierowniku, czy jesteśmy na ten moment jeszcze coś dodać? Bo oczywiście 

kwestie sprawdzenia trochę na swojej działce to inaczej też wygląda, jeżeli jestem właścicielem. Na nie 

swojej też inaczej. Tutaj już później dochodzą też te inne kwestie, ale nie chcę tutaj takiej jednoznacznej 

odpowiedzi dać. Panie Kierowniku, proszę. Sprawdzimy i odpowiedź będzie. Proszę bardzo.  

 

Mirosław Kawulok - Kierownik Referatu Rozwoju, Infrastruktury i Ochrony Środowiska 

- No to według mojej wiedzy jest to działka, tak jak powiedziałem rolna, i 99,9% nie da się tam 

wybudować, chociaż no budynku. Jeżeli chodzi o zgłoszenie, no każdy budynek powinien mieć zgłoszenie i 

każdy budynek, który mógłby być postawiony czy wybudowany, musi być wybudowany na działce 

budowlanej, ale tak jak powiem jest 1/10 , jeszcze 1/100 tam tego zielonego światełka, sprawdzimy to, 

okej?  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ja tutaj ze swojej strony chciałabym takie parę kwestii poruszyć. Tutaj już był wcześniej 

przez panią przewodniczącą Jadwigę Waszut apel odnośnie psów wypuszczonych poruszony, również się 

do tego apelu przyłączam. Bardzo proszę właścicieli psów o odpowiednie zabezpieczenie czworonogów 

na swoich posesjach. Czy też, jeżeli te psy wychodzicie z nimi, to też żeby były odpowiednio 

zaopiekowane i dopilnowane przez właścicieli, bo niestety już słyszeliśmy o sytuacji, gdzie dziecko zostało 

przez psa pogryzione i też nie wiadomo, jak to tam potem będzie wyglądać pod kątem czy pies był 

szczepiony, czy nie. To są potem bardzo trudne, nieprzyjemne sprawy no i też bolesne, bo dla dziecka to 

było bolesne doświadczenie z psem. Również tutaj poruszyliśmy temat, ze strony strażaków to było, a 

przede wszystkim radnego tutaj Damiana poruszony temat obcinania gałęzi wzdłuż dróg na swoich 

posesjach. Jest to bardzo istotne, dlatego że teraz w okresie już zimowym i nie tylko, duże samochody czy 

to są samochody straży pożarnej, czy tak jak teraz są to pojazdy, które odśnieżają i te nasze drogi pilnują, 

żeby były przejezdne, po prostu gałęzie ocierają, odzierają samochody, są niebezpieczne, utrudniają 

widoczność, tak że w miarę możliwości bardzo prosimy i apelujemy o obcinanie tych gałęzi. Również tutaj 

apeluję i proszę o to, aby zaopatrywać siebie i dzieci swoje w wszelakie odblaski, dlatego że naprawdę 

czas jest paskudny, widzimy, że jest słota, że jest mgła, jednak kawałek jakiegoś odblasku na odzieży czy 

na plecaku, to naprawdę może uratować zdrowie lub też życie. Czasami nawet się zdarza, że idzie osoba 

na spacer z psem, to pies ma więcej odblasków zawieszonych wokół, jak ten człowiek, właściciel, który 

idzie z czworonogiem, tak że tutaj z tej strony również bardzo proszę, pamiętajcie o odblaskach. Na 

ostatniej sesji również była prośba, apel mieszkańców Koniakowa, konkretnie przysiółka Koryto w 

Koniakowie. Tutaj pani radna Barbara Kubas prosiła, żeby nie parkować samochodów na zatoczce przy 

drodze gminnej, bo jest to miejsce do mijania się między pojazdami, jak również w okresie zimowym tam 
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zaparkowane pojazdy utrudniają odśnieżanie i spychanie tego zalegającego śniegu, tak że tutaj 

ponawiamy ten apel i bardzo proszę mieszkańców o odpowiedzialne parkowanie przy drogach gminnych. 

Myślę, że tu z mojej strony tych apeli na razie wystarczy. Jeszcze pani dyrektor GOK-u prosiła przed sesją o 

głos, tak że bardzo proszę Pani Dyrektor.  

 

Łucja Dusek - Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury, Promocji, Informacji Turystycznej i Biblioteki 

Publicznej w Istebnej 

- Dzień dobry. Witam serdecznie. Ja sobie pozwolę dzisiaj zająć troszeczkę dłuższą chwilę. Już za kilka dni 

będziemy mieć grudzień, czyli kojarzący się na miesiąc z fajną atmosferą, rodzinną, ciepłą i świąteczną. 

Dlatego już dzisiaj chciałabym bardzo serdecznie zaprosić w imieniu organizatorów i naszych partnerów 

wydarzeń najbliższych. Najpierw zapraszamy oczywiście wszystkich naszych najmłodszych, z rodzicami, z 

opiekunami, z dziadkami na spotkanie z Mikołajem. Będziemy razem spełniać marzenia z Mikołajem 7 

grudnia od godziny 11.00. w hali Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Istebnej. Jest to wydarzenie 

współorganizowane razem z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Istebnej. Będą 

liczne atrakcje dla dzieci oczywiście. Zjawi się Święty Mikołaj. Będą i warsztaty, i animacje, i niespodzianki. 

Myślę, że tutaj nie będę wszystkiego zdradzać, żeby nasze dzieci miały nutkę tajemniczości i chętnie 

przyszły, tak że bardzo, bardzo serdecznie zapraszamy w sobotę. W niedzielę 8 grudnia będziemy mieć też 

nietuzinkowe, wspaniałe wydarzenie na parkingu i na całym terenie Ośrodka Edukacji Ekologicznej na 

Dzielcu, Jarmark Istebniański. Już od godziny 8.00. do 18.00. będą czekały na was stoiska z rękodziełem, z 

wyrobami lokalnymi, gastronomiczne, będą słodkie niespodzianki dla dzieci, różne atrakcje, a od godziny 

14.00. do 18.00 będą liczne występy zespołów i kapel z Trójwsi naszej Beskidzkiej. Jest to takie 

wydarzenie robione wspólnie właśnie z Nadleśnictwem Wisła i tutaj gmina Istebna z licznymi 

stowarzyszeniami, z fundacjami, z zespołami, z kapelami z terenu gminy Istebna, tak że bardzo, bardzo 

serdecznie zapraszamy na to niezwykłe wydarzenie. Oczywiście kto by miał ochotę i czas, może z tym 

czasem jest trochę gorzej, ale myślę, że z chęciami jest w gminie Istebna bardzo dobrze i kto by miał 

ochotę nas wesprzeć i pomóc nam w organizacji tego dużego wydarzenia, bardzo serdecznie zapraszamy, 

bo będzie się działo i w piątek, i w sobotę na terenie parkingu. Będą powstawały stragany drewniane, 

bardzo chętnie tutaj skorzystamy z każdych rąk, kto by miał ochotę czy młodzież, czy dorosłych bardzo 

serdecznie zapraszamy, bo jest to wydarzenie. Myślę, że bardzo, bardzo będzie to atrakcyjne i takie 

wspólne nasze z całej Trójwsi, tak że bardzo serdecznie zachęcam do uczestnictwa, ale też do 

współorganizacji tego wydarzenia. 10 grudnia o godzinie 16.00. odbędzie się spotkanie podsumowujące 

projekt 'Mistrz Tradycji', który realizuje Gmina Ośrodek Kultury z ministerstwa. Jest, tym razem były tu 

szyte nogawice istebniańskie, tak że takie zaproszenie tutaj również trafiło do wszystkich Państwa 

Radnych, do urzędu gminy, tak że serdecznie zapraszamy. Jest to takie spotkanie podsumowujące, ale 

również na tym spotkaniu będą wszyscy wytwórcy naszych strojów regionalnych z terenu gminy Istebna, 

tak że myślę, że to jest też ciekawostka i to już jest taki troszeczkę przedsmak wydarzenia, które odbędzie 

się 12 grudnia o godzinie 12.00. 12.12 o 12, więc myślę, że data tutaj jest bardzo charakterystyczna i 

wszyscy zapamiętają. Oficjalnie otwieramy zmodernizowany Gminny Ośrodek Kultury w Istebnej. O 12.00. 

tutaj zarówno pan wójt i zaproszeni goście dokonają uroczystego otwarcia, ale będzie również to okazja 

do wernisażu wystawy malarstwa Iwony Konarzewskiej oraz wystawy ozdób koronkowych świątecznych 

Lucyny Bytow. Natomiast od godziny 14.00. bardzo serdecznie zapraszamy wszystkich chętnych, 

wszystkich mieszkańców, wszystkich zainteresowanych, którzy by chcieli obejrzeć nowe oblicze Gminnego 

Ośrodka Kultury. Będzie skromny poczęstunek, będzie można pozwiedzać, pochodzić, pooglądać i 

zapoznać się z nowymi przestrzeniami naszego ośrodka kultury. Natomiast 13-14 będzie również u nas 
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duże wydarzenie w gminie Istebna, otwarcie sezonu narciarskiego w gminie Istebna Beskidy Winter Go. 

13-go w piątek o 12.00. rozpoczynamy konferencję prasową dotyczącą otwarcia całego sezonu 

narciarskiego. Będą też i dźwięki trombit i zjazd mediów, tak że też bardzo fajne, ciekawe wydarzenie, 

natomiast w sobotę od godziny 9.00. będą liczne atrakcje również na dolnej stacji Złotego Gronia, również 

to jest dalsza część Beskidy Winter Go otwarcia sezonu i tam będą animacje prowadzone, będzie DJ, 

będzie koncert. O szczegółach poinformujemy wkrótce, natomiast sama konferencja w piątek odbędzie 

się na szczycie Złotego Gronia, tak że drodzy Państwo, proszę sobie zapisać wszystkie daty w kalendarzu. 

Myślę, że tutaj przed świętami jeszcze ten czas jest taki, że jeszcze, no może ciastka już będziecie piec, ale 

myślę, że sprzątanie będzie w następnym tygodniu, tak że bardzo proszę tutaj o skumulowanie swojego 

czasu i ochoty na nasze wszystkie wydarzenia, tak że w ramach wszystkich tutaj organizatorów, 

współorganizatorów, partnerów licznych, którym również będziemy dziękować i wymieniać na naszych 

stronach internetowych , w gazetce Nasza Trójwieś, bardzo serdecznie zapraszam.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękujemy bardzo. Czy ktoś z Radnych jeszcze ma? Proszę bardzo, wójt Stanisław Legierski.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca. Ja tylko chcę tutaj dodać za panią dyrektor, że to nie 

modernizacja, a przebudowa i to taka konkretna przebudowa tego obiektu, bo cała inwestycja prawie 10 

milionów kosztowała, więc już samo to robi wrażenie i powoduje, że warto przyjść na to wydarzenie i 

później uczestniczyć też w życiu tego obiektu. Kolejną taką ważną rzeczą jest właśnie to Beskidy Winter 

Go, gdzie o inauguracje, a tym samym i promocje biją się, czy rywalizują takie gminy jak Wisła, Szczyrk i 

inne miejscowości turystyczne. Jest to u nas też uważam, że warto w tym uczestniczyć. Jest to kawał też 

promocji, bo to i stacje telewizyjne, i różne inne media będą tutaj uczestniczyły, więc myślę, że to co u nas 

najcenniejsze będziemy mogli pokazać. Nie wiem czy to będzie akurat śnieg, ale miejmy taką nadzieję, że 

się tutaj zabieli i będzie to faktycznie prawdziwe rozpoczęcie sezonu. Kolejna kwestia to już teraz też apel, 

ja tutaj tylko się mogę podpisać, poprosić mieszkańców w sprawie psów. Ten apel jest na naszej stronie i 

nie chcę tutaj zaczynać od tego co, ile, z jakiego paragrafu grozi za tego typu zdarzenia dotyczące 

zwierząt. Tutaj mówimy o psach, ale tam ten katalog jest szerszy, ale mówimy przede wszystkim chodzi o 

to co się już tutaj wydarzyło na naszym terenie, gdzie te kwoty według mnie są niczym w porównaniu z 

tym, co przeżywa osoba, która została pogryziona, jaki to jest stres, trauma i wszystko to, co się z tym 

wiąże, jeżeli my nie wiemy, czy ten pies był szczepiony, czy nie. To jest apel, ale też do rozsądku i do takiej 

naszej wyobraźni, żeby po prostu do tego podejść z powagą i jeżeli mamy te czworonogi, to zadbajmy. 

Niech one się dobrze czują, ale w naszym obejściu, tam gdzie być powinny. Kolejna taka sprawa. Jest 

ciepło, jest już okres zimowy i kalendarzowy, czyli opalanie. Proszę i apeluję, ci, którzy tego jeszcze nie 

zrobili, a więc nie wyczyścili przewodów kominowych, jeszcze jest teraz czas taki, który można to 

bezproblemowo zrobić, bo później przychodzi oblodzenie, śnieg, często trudno już się przemieszczać po 

dachach, a wiemy czym grozi niewyczyszczony przewód kominowy. Ile takich zdarzeń mieliśmy w zeszłym 

sezonie grzewczym, więc tutaj też bardzo, bardzo apeluję i proszę ci, którzy tego nie zrobili, żeby to 

uczynili, też prośba do sąsiadów, jeżeli widzimy, że ktoś nie jest sobie w stanie z tym poradzić, to 

pomóżmy po prostu tak po ludzku, po sąsiedzku pomóżmy, żeby później nie doszło do tragedii w 

przypadku zapalenia się przewodu kominowego. Myślę, że z tych apeli to by było tyle. Ja chcę 

podziękować wszystkim Radnym, ale też i Pracownikom urzędu gminy, bo widzę, że ta współpraca jest, 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

pytania są, staramy się na te pytania odpowiadać, reagować, ale tak to właśnie powinno wyglądać. Tutaj 

jest  siła w Radzie, bo to jest kilkanaście osób, którzy działają u siebie w okręgach, ale nie tylko i to jest 

właśnie bardzo ważne, bo po to ta Rada jest, a pracownicy są od tego, żeby na sugestie, spostrzeżenia, 

wnioski reagować. Nie zawsze to można zrobić przysłowiową czarodziejską różdżką, bo za wieloma 

rzeczami stoją procedury od nas niezależne i przepisy, które my musimy respektować, ale tam gdzie to 

można robimy to, jak najszybciej, jak najlepiej, czego przykładem jest to, co się jeszcze dzieje u nas na 

terenie gminy, a więc wszystkie drogi, które jeszcze staramy się, jak tylko jest możliwość, po prostu 

zrealizować te inwestycje, tak że mam nadzieję, że tak będzie dalej i za to bardzo serdecznie Państwu 

Radnym i Pracownikom urzędu gminy dziękuję. Dziękuję bardzo, Pani Przewodnicząca.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. O głos prosi radny Władysław Małyjurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Panie Wójcie, chciałem dopytać, co się stanie z tym budynkiem na przejściu granicznym na 

Jasnowicach? Bo wstępnie był plan przebudowy tego budynku, a w tej chwili jako gmina od tego planu 

odstąpiła i co się z tym budynkiem będzie działo i co się[…] Czy to po prostu stracimy go? Czy jest tam coś 

planowane jeszcze z tym budynkiem zrobić?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo, panie Władysławie, Panie Radny. Tak, zmieniliśmy priorytet, bo pierwotnie, wiecie 

Państwo, że miał tam być obiekt Centrum Muzyki Karpat. Ja tylko pokrótce już powiem, że 

dofinansowanie zewnętrzne na poziomie 1,5 miliona euro, czyli tak na okrągło 6 milionów złotych. 

Wszyscy albo zainteresowani, albo ci, którzy wiedzą o co chodzi, kolejne siedem być może nawet i więcej 

milionów musielibyśmy mieć z własnych funduszy, więc stąd też decyzja moja była, żeby zmienić 

priorytet, czyli to ten obiekt na tą tak zwaną listę rezerwową, jeżeli chodzi o dofinansowanie, a w to 

miejsce wprowadzić trasy rowerowe, ścieżki. Wiemy, że dookoła po sąsiedzku już są. Wiem, że jesteśmy w 

stanie się mieścić w tych kwotach. Druga kwestia, która za tym przemawiała i przekonała mnie, to 

realizowalibyśmy inwestycje dotyczące obiektu w zasadzie o podobnych, o ile nie tych samych, 

możliwościach działania jak GOK, więc byśmy mieli drugi obiekt, w którym w zasadzie by się dublowało. 

Oczywiście można by było to rozdzielić, ale generalnie też służące szeroko pojętej kulturze, no i to nie 

tylko inwestycja, to nie tylko pieniądze na przebudowę tego, ale to też kwestie utrzymania tego obiektu, 

więc stąd ta decyzja. Na pewno, znaczy odebrać nam, go nikt nie odbierze. Tego się nie musimy martwić. 

Po naszej stronie jest tylko to, co tam ewentualnie jeszcze możemy zrobić. Dla mnie błędem było pozbycie 

się galerii, bo przynajmniej nas ten obiekt nic nie kosztował, ale to się wydarzyło. Do tego już nie ma 

powrotu. Na razie musimy to dźwignąć. Ten sezon zimowy na własnych barkach na pewno coś tam 

będziemy robić, jakieś pomysły są, ale oczywiście, jeżeli już będziemy gdzieś przekonani do tego, że to 

chcemy zrobić, to na pewno pierwsi Państwo jako radni będą wiedzieli o tym. Natomiast też jeżeli 

Państwo coś by chcieli, czy myślą, tylko mówię tak realnie, powiązane to z finansowaniem, to oczywiście 

też jesteśmy otwarci na tego typu sugestie. Na tą chwilę, tak jak mówię, po prostu te priorytety zostały 

zmienione, ale tego obiektu nam nikt nie weźmie. Dziękuję bardzo.  
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Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. To jeszcze jedno pytanie, Panie Wójcie, bo chodzi o te[…], inwestujemy w te ścieżki rowerowe, 

tak. Nie wiem, czy jakby się na to też radni zapatrywali, mi się wydaje, że tych tras rowerowych w naszej 

gminie mamy bardzo dużo. Gdzie można jeździć i są kilometry, i czy nie byłoby lepiej inwestować tych 

pieniędzy i zrobić centrum sportowe pod Skocznią? Czy nie byłaby to bardziej opłacalna inwestycja, z 

której by więcej ludzi skorzystało niż z tych ścieżek rowerowych?  

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Panie Władysławie, jeżeli[…] Pani Przewodnicząca, przepraszam, jeżeli mogę to od razu odpowiem. 

Nazywanie czegoś ścieżką rowerową i to czy ona nią jest to są dwie różne rzeczy. To my wiemy, że my 

możemy zajechać tu, tu i tu, natomiast dzisiaj jeździcie też Państwo po Polsce ale też tu i po sąsiadach. 

Dzisiaj ścieżka rowerowa to są całkiem inne parametry, całkiem inne wymagania. To nie jest tak, że 

siadamy na rower i uznamy jechać, strzelam, na Szyroki i gdzie nam tam, gdzie damy radę wyjechać to 

tam przejedziemy, no nie, ścieżka rowerowa dzisiaj musi odpowiadać wielu, wielu parametrom, 

podobnym nawet jak do dróg publicznych, tak że to, to jak gdyby bym tutaj, my takiej ścieżki nie mamy 

ani jednej. My wiemy, że możemy zajechać do źródeł Olzy, że możemy zajechać na Trójstyk, że możemy 

zajechać na Baranią szlakami, natomiast turysta ten, który do nas przyjeżdża, po pierwsze o tym nie wie. 

Po drugie, dla niego to jest szokiem, że nie ma ścieżek, że my nazywamy ścieżki, ale generalnie to nie 

odpowiada ścieżkom. Ja akurat wczoraj będąc na walnym zgromadzeniu Stowarzyszenia Gmin Górskich, 

miałem okazję oglądać w budowie te ścieżki i tak jak mówię, mówimy o dwóch różnych rzeczach. Tam, 

gdzie siadamy na rower, my wiemy, jedziemy, a to, co musi być nazwane ścieżką. Natomiast centrum 

sportowe pod skocznią myślimy, ale oczywiście szukając dofinansowania, ale o amfiteatrze, więc to takie 

centrum kulturalno - sportowo - rekreacyjne, bo stricte centrum sportowe to też ciężko by było już przy 

tym zaawansowaniu, przy tych planach, przy tym co już się tam dzieje. Byłoby[…], bo ja rozumiem, że tu 

są oczekiwania boiska itd. Dobrze wiemy, że boisko pełnowymiarowe nigdy tam nie powstanie, nie ma 

prawa bytu, więc jakaś inna forma na pewno. Natomiast też w oparciu o przebudowę istniejącego 

amfiteatru, ale tak, oczywiście gdzieś to będzie miało tam też te znamiona tego centrum, nie tylko 

kulturalnego, ale i sportowego. Dziękuję.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Chodzi właśnie, Panie Wójcie, chodziło właśnie, żeby coś takiego stworzyć, że odejść od tego boiska, 

które jest teraz, bo mamy na Zaolziu. Po prostu stworzyć coś takiego, nie mamy żadnej bieżni w Trójwsi, 

gdzie by mogli uczniowie po prostu trenować. Szło by tam zrobić bieżnię, odejść od tego dużego boiska. 

Po prostu wybudować jeden orlik, wybudować jakieś tam korty tenisowe, taki cały obiekt, 100-metrową, 

przypuśćmy, tam bieżnię, gdzie nawet mogliby strażacy trenować. Taki obiekt, który by był ogólnie 

dostępny i dla sportowców, i dla ogółu społeczeństwa.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Pozwolę sobie tutaj, Panie Wójcie, wejść w słowo. Myślę, że z boiska na Zaolziu nie możemy 

zrezygnować, dlatego że jest to boisko wymiarowe, które służy naszej, że tak powiem, starszej drużynie 

piłkarskiej, która dostała się, panie Kaziku, proszę mnie poprawić, mamy ją w okręgu?  
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Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- W Lidze Okręgowej na I miejscu.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- [dźwięk niezrozumiały]  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Ja zrozumiałam na Zaolziu, więc to są bardzo, myślę, takie plany górnolotne, bo myślę, że my jesteśmy 

gminą troszeczkę na razie tak, że tak powiem, jeżeli byłoby dofinansowanie, to na pewno bylibyśmy w 

stanie coś takiego wymyślić i projekt byśmy szybko stworzyli. Tutaj, jeżeli byłoby realizacja COS-u na 

Kubalonce, to wiemy, że na trasach biegowych w okresie letnim miałby być cały taki stadion z boiskami do 

siatki, do piłki i tak dalej, więc tutaj w tym projekcie tam było ujęte, więc gdzieś z racji tego, że jest też to 

na naszym terenie, więc to już jest jakiś teren do wykorzystania przez nasze dzieci, naszą młodzież. Tutaj 

mała bieżnia przy szkole podstawowej, dawnej Szkole Podstawowej na Dzielcu, wiem, że była, chociaż też 

tam były jakieś ubytki na niej, ale jest też coś takiego, więc jeżeli jeszcze chciałam dodać do tych tras 

rowerowych, bo ścieżki rowerowe, trasy rowerowe i szlaki rowerowe to są różne rzeczy. Trasy rowerowe, 

owszem przechodzą przez naszą gminę, ale to nie są trasy wytyczone oddzielające nas od ruchu 

samochodowego, a właśnie tutaj nam chodzi o takie ścieżki, które by połączyły, było połączenie przez 

naszą gminę z innymi gminami, które by wydzielały stricte tą trasę przed ruchem samochodowym, żeby 

były bezpieczne, żeby również, teraz wiemy, że jest dużo tych rowerów elektrycznych, żeby można było 

doładować taki rower elektryczny w takim miejscu, na takiej trasie, więc jest to też naprawdę, myślę, 

dobry pomysł, bo jedyną taką ścieżką, którą bezpiecznie możemy przejechać to jest przez Zaolzie nawet 

nie na boisko do końca, tylko do połowy, więc to jest takie uważam bezpieczne miejsce, gdzie można 

faktycznie z dziećmi iść na te rowery i przejechać jakiś odcinek, ale myślę, Panie Wójcie, że wiadomo w 

miarę jedzenia apetyt rośnie. Tutaj już oddaję Panu głos, żeby dokończyć wypowiedź i odpowiedź dla 

radnego Władysława Małegojurka.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję, Pani Przewodnicząca. W zasadzie Pani odpowiedziała już, bo chciałem wspomnieć właśnie o 

COS-ie, bo kwestia wybudowania to jedno, ale drugie później utrzymania, to już są koszty naprawdę 

bardzo duże i jeżeli jest możliwość, a taka możliwość się pojawia i się pojawi na Kubalonce, to warto z 

tego skorzystać. Natomiast tam ten amfiteatr, zresztą to zaplecze już, grill funkcjonujący, teraz te dwa 

pawilony i wystawienniczy, i gastronomiczny po prostu wpisują ten teren i to nie jest wymysł z tego roku, 

sprzed roku tylko to już są plany sprzed dziesięciu lat. Nie mówię o amfiteatrze i to się toczy, i to jest jakiś 

taki proces, na który w oparciu o ten proces będzie można pozyskiwać też pieniądze i w tym kierunku 

chcemy iść. Oczywiście jakaś forma tego boiska tam zostanie czy to będzie naturalna nawierzchnia, czy 

sztuczna, tego na dzień dzisiejszy nie jestem w stanie odpowiedzieć, natomiast osobiście bieżni tam nie 

widzę, przynajmniej na tą chwilę. Tak jak mówię, to co już tutaj powiedziała Pani Przewodnicząca, na 

Kubalonkę to nie jest aż tak daleko, żebyśmy nie mogli korzystać z tych obiektów. Fajnie, że to tutaj u nas 

powstaje, bo będziemy mieli bliżej dobry obiekt i będziemy mogli z niego korzystać.  
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Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze jedno pytanie, jak można Panie Wójcie. Jaka długość byłaby tych tras rowerowych mniej więcej, 

jak może Pan podać, długość tych tras rowerowych?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- To są odcinki, bo są trasy rowerowe, które się łączą już z istniejącymi, to jest siedem […], nie jestem w 

stanie teraz, bo tak, bo z tamtej strony jest Velo Soła, tu jest z Wisły, z kolei z tej strony mamy 613 i 17, to 

jest kilkanaście kilometrów, a tak jak pani przewodnicząca już mówiła, na takim odcinku już się będą 

znajdowały te tzw. MOR-y, czyli miejsca obsługi rowerzystów, gdzie on będzie mógł doładować, gdzie 

będzie mógł siąść, nie wiem, posilić się. Mówię, no to zresztą nie wierzę, że Państwo nie widzieli takich 

obiektów, a my na dzień dzisiejszy jesteśmy taką białą plamą, bo od strony tutaj Żywiecczyzny już jest, od 

strony Wisły też jest, nasi sąsiedzi i Słowacy, i Czesi też już mają, więc to się aż wpisuje, bo to jest ciąg 

tras. To nie jest tylko, że trasy są u nas, ale to jest ciąg tras rowerowych, który spaja te tereny, te 

miejscowości, te gminy tutaj wokół nas.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Proszę radny Piotr Lipowski.  

 

Piotr Lipowski - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo. Ja już kiedyś pytałem o ten budynek na Jasnowicach pod względem wynajmu osobom 

prywatnym. W tamtym czasie dostałem odpowiedź, że nie za bardzo wolno to wynajmować, ale teraz po 

zmianie statusu tego budynku, czy można by to było prywatnym osobom wynająć, żeby gmina jakieś 

korzyści z tego miała? Dziękuję bardzo.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Proszę, Panie Wójcie.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Tutaj ja myślę, że Pan Kierownik mnie uzupełni, ale tam przejmując czy biorąc za władanie ten obiekt, 

tam jest wskazana działalność, jaka się tam może odbywać w tym obiekcie, więc oczywiście, jeżeli by się 

to zawierało w tym katalogu, to tak, natomiast dowolności tam na pewno nie ma.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Proszę, radny Kazimierz Łacek.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, Pani Przewodnicząca. Panie Wójcie, pytanie jeszcze też w sprawie tych tras rowerowych, bo 

wiadoma sprawa, że no te pieniążki, to są duże pieniążki, bo to jest 1,5 miliona euro, ale teraz tak, czy te 

pieniądze są na pewno zabezpieczone? Czy nie utracimy tych pieniążków, jak to przekierujemy na te 

ścieżki rowerowe?  
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Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję, panie Kaziku za to pytanie. Właśnie to była konsultacja, bo to nie było innej możliwości, bo ja 

chciałem, żeby te pieniądze wykorzystać właśnie na to miejsce pod skocznią, pomimo tego, że tam jest 

amfiteatr służący kulturze, tam to miało być Centrum Muzyki Karpat. No nie. Natomiast były te trasy, były 

jak gdyby taką inwestycją rezerwową, zapasową i to można było zmienić. Panie Kierowniku, o ile się nie 

mylę, to gdzieś koło połowy przyszłego roku wnioski będziemy składać, tak że to po prostu to było 

pierwsze do sprawdzenia, żeby po prostu tego nie stracić.  

 

Kazimierz Łacek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Jeszcze jedno pytanie, jak mogę. Czy wstępny kosztorys jest już zrobiony tych ścieżek? Nie ma jeszcze, 

nie wiadomo ile nas to wyjdzie? Dziękuję.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Dziękuję bardzo.  

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję. Czy Radni macie jeszcze jakieś pytania? Bardzo proszę, radny Władysław Małyjurek.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- Dziękuję, jak można dopytać. Ile mniej więcej jest koszt utrzymania takiego budynku jak ten na 

Jasnowicach? Ile gmina musi wydać, żeby ten po prostu budynek utrzymać?  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Znaczy tak, panie Władysławie, taką odpowiedź udzielimy, bo no nie chcę strzelać teraz.  

 

Władysław Małyjurek - Radny Rady Gminy Istebna 

- [dźwięk niesłyszalny]  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Nie no oczywiście, oczywiście.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Myślę, że to zostanie odnotowane, Panie Kierowniku.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Tak, tak tutaj pan kierownik sobie zapisze. 
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Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Tak? Panie Wójcie, że tutaj to zostanie uzupełniona odpowiedź w późniejszym czasie, bo teraz na szybko 

myślę, że nie ma co strzelać.  

 

Stanisław Legierski - Wójt Gminy Istebna 

- Tutaj pan kierownik sobie zapisał to pytanie i myślę, że na komisję następną już taka odpowiedź będzie.  

 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna 

- Czy Radni mają jeszcze jakieś pytania? Nie widzę, tak więc przechodzimy do ostatniego punktu, czyli 9 

naszych dzisiejszych obrad. 

W dyskusji wzięli udział: 

- Władysław Małyjurek 

- Magdalena Gazur 

- Sołtys wsi Koniaków Jan Gazur 

- Władysław Małyjurek 

- Kazimierz Łacek - (Ad Vocem) 

- Radna Ewa  Macoszek-Dragon - (Ad Vocem) 

- Piotr Lipowski 

- Władysław Małyjurek 

- Wójt Gminy Istebna Stanisław Legierski 

- Władysław Małyjurek 

- Piotr Lipowski 

- Kazimierz Łacek 

- Władysław Małyjurek 

  

9. Zakończenie posiedzenia. 

Magdalena Mucha - Przewodnicząca Rady Gminy Istebna  

Zakończenie posiedzenia. Wobec wyczerpania porządku obrad zamykam XI sesję Rady Gminy Istebna. 

Bardzo dziękuję Radnym za obecność, pracownikom i wszystkim, którzy nas tutaj wspierają w tych 

obradach. Dziękuję.  

 

  

Przewodnicząca 

Rady Gminy Istebna 

  

Przygotowała: Magdalena Rucka 


